



澳門理工大學  
Macao Polytechnic University

**師生榮譽**  
**STUDENT & FACULTY**  
**ACHIEVEMENTS**

## 《澳門理工學報》連續九年 居全國前列

2022年3月，由中國人民大學人文社會科學學術成果評價研究中心研製的《2021年度複印報刊資料轉載指數排名》和《複印報刊資料重要轉載來源機構（2021版）》兩項成果在北京發佈。在“全國高等院校主辦人文社會科學報”全文轉載排名中，《澳門理工學報》（人文社會科學版）已連續九年位居前列，2021年度轉載率位列第8名，綜合指數位列第11名，轉載量位列第13名。在2021年度分學科全文轉載率排名中，《澳門理工學報》在新聞傳播學學科及中國史學科均居全國第15位，歷史學學科及哲學學科均居全國第20位。此外，《澳門理工學報》已經連續三次（2014年版、2017年版、2020年版）入選高等院校主辦學報重要來源期刊名錄。目前全國各類高等院校主辦學報約1,150種，被2021年度複印報刊資料學術期刊全文轉載的有338種。



《澳門理工學報》連續九年  
居全國前列

*Journal of Macao Polytechnic  
University ranking top in China  
for nine consecutive years*

## The Journal of Macao Polytechnic University Ranking Top in China for Nine Consecutive Years

In March 2022, the 2021 rankings of the index of academic articles in the “Replicated Journals”, and the “Important Source Institutes for the Selected Materials (Version 2021)” produced by the Academic Publication Evaluation Center of Renmin University of China, were released in Beijing. Among all “National Journals in Humanities and Social Sciences Sponsored by Institutions of Higher Education” with articles reprinted in full text, the *Journal of Macao Polytechnic University* (Humanities and Social Sciences Edition) has ranked at the top level for the ninth consecutive year, with 8th place achieved in its reprint rate, 11<sup>th</sup> place in comprehensive index, and 13<sup>th</sup> place in reprint count in 2021. In terms of discipline-specific journal rankings 2021, the *Journal of Macao Polytechnic University* ranked 15<sup>th</sup> in the Full-text Reprint Rate of “Journalism and Communication Journals” and “Chinese History Journals”, respectively; and ranked 20<sup>th</sup> in that of “History Journals” and “Philosophy Journals”, respectively. Besides, the *Journal of Macao Polytechnic University* has been selected three consecutive times (2014, 2017 and 2020 versions) to be included in the list of important source journals sponsored by higher education institutions. Currently, there are approximately 1,150 academic journals sponsored by higher education institutions nationwide, and the journals with papers reprinted in full text by the “Replicated Journals” in 2021 accounted for 338.



## 榮獲澳門人文社會科學研究 優秀成果獎

由澳門基金會及中國社會科學雜誌社聯合舉辦的第六屆“澳門人文社會科學研究優秀成果評獎”，評審委員會依據評審規則進行初評、複評及終評後，共評選出60項著作和論文類獎項，其中，大學多位學者的學術研究成果獲獎。

## Macao Outstanding Achievement Award in Humanities and Social Science Research

The Macao Foundation and the China Social Sciences Magazine jointly organised the Sixth Macao Outstanding Achievement Award in Humanities and Social Sciences Research. After the preliminary evaluation, re-evaluation and final evaluation conducted in accordance with the relevant procedures, the Evaluation Committee deliberated and finally determined 60 awards in the two categories of publications and theses, of which MPU experts and scholars won the following awards :

作者 Author	項目名稱 Title	類型 Category	獎項 Award
<b>韓麗麗</b> Han Lili	Luís Gonzaga Gomes, Filho da Terra: Divulgador e Tradutor de Imagens da China e de Macau		二等獎 Second prize
<b>王長斌</b> Wang Changbin	澳門博彩法律制度（修訂版） Macao Gaming Law (Revised edition)	著作類 Publication	優異獎 Merit award
<b>何志輝</b> He Zhihui	澳門法制史新編 A New Study on the Legal History of Macau		優異獎 Merit award
<b>杜偉明、鄧銀鳳</b> To Wai Ming, Tang Ngan Fung	Computer-based course evaluation: an extended technology acceptance model	論文類 Thesis	優異獎 Merit award
Sheyla S. Zandonai, <b>Vanessa F. Amaro</b>	The Portuguese Calçada in Macau: Paving Residential Colonialism with a New Cultural History of Place		優異獎 Merit award

## 語言學術著作獲劍橋大學出版社出版

語言及翻譯學院副教授溫植勝與來自加拿大的教授 John Schwieter 聯合編著的 *The Cambridge Handbook of Working Memory and Language* 獲劍橋大學出版社出版。該手冊收錄在劍橋大學出版社最著名的“劍橋語言和語言學手冊”系列，為學術界提供全面系統論述人類工作記憶在第一語言和第二語言習得、加工、語言障礙和認知訓練的重要著作。

## Linguistic Handbook Published by Cambridge University Press

*The Cambridge Handbook of Working Memory and Language*, co-edited by Associate Professor Wen Zhisheng of the Faculty of Languages and Translation of MPU and Professor John Schwieter from Canada, was recently published by the Cambridge University Press. Included in Cambridge University Press' renowned "Cambridge Handbook of Languages and Linguistics" Series, this handbook provides a comprehensive, updated and systematic discussion of the important role of human working memory in first and second language acquisition, processing, language impairment and cognitive training for the academic community at large.

## 博士生科研成果獲國際頂尖護理期刊刊登

博士研究生林田與美國及內地專家聯合撰寫的學術論文〈提升早產兒管餵養安全性和餵養效果的系統評價〉，提出兩類有效提升對早產兒管餵養安全性及效果的臨床措施，獲護理學領域的國際頂尖學術期刊《國際護理研究雜誌》刊登。《國際護理研究雜誌》的期刊影響因子達5.837，在JCR護理學領域全球一百多份知名學術期刊中，排名高居第一，並為中國科學院期刊分區表護理學科一區的頂尖期刊，同時收錄於SSCI、SCIE和Scopus等著名資料庫。

## 碩士學位論文獲入選國際運動與體育鍛煉心理學大會

運動及體育碩士學位課程畢業生張嘉豪、歐振傑和丁博倫的三篇畢業論文，入選第九屆亞洲南太平洋運動心理學學會國際大會，並在大會上以第一作者口頭報告，與國際運動心理學專家學者進行交流。本屆所有入選論文將獲《生物工程講義》刊登，由國際著名學術出版機構Springer出版，同時收錄於Scopus和Inspec等著名資料庫。

## 資訊科技學生勇奪“華為第六屆全球ICT大賽”獎項

由華為公司主辦的第六屆華為ICT大賽全球總決賽在深圳舉行，澳門理工大學代表隊由計算機應用技術博士學位課程溫宇強、大數據與物聯網碩士學位課程姚宇及電腦學士學位課程張博亮組成的學生隊伍，首先奪得澳門站網絡賽道一等獎，代表澳門晉級亞太區域賽，最後晉身全球總決賽，在15萬名來自世界各地的參賽大學生中脫穎而出，榮獲全球總決賽實踐賽——網絡賽道二等獎的優異成績，為澳門的最佳成績，為澳增光。此外，在澳門站的初賽上，另一由計算機應用技術博士學位課程李宗妮、大數據與物聯網碩士學位課程呂明媚及電腦學士學位課程沙俊所組成的學生隊伍，在雲賽道獲得三等獎。



資訊科技學生勇奪“華為第六屆全球ICT大賽”獎項

IT students won prizes in the “6<sup>th</sup> Huawei ICT Competition”

## Research Article of PhD Student of MPU Published in Top International Nursing Journal

The paper “Promoting enteral tube feeding safety and performance in preterm infants: A systematic review”, written by Lin Tian, PhD student of MPU, in collaboration with experts from the United States and Mainland China, proposes two clinical measures to effectively enhance the safety and efficacy of tube feeding for preterm infants, and was published in the *International Journal of Nursing Studies*, which is the top international academic journal in “Nursing”. With a Journal Impact Factor (JIF) of 5.837, the journal ranks first amongst more than 100 leading journals in the field of JCR nursing. It is also the top JCR Q1 journal in the category “Nursing” of the Chinese Academy of Sciences (CAS), and is also indexed by world-renowned databases such as SSCI, SCIE and Scopus.

## Master Dissertations of MPU Accepted by ASPASP International Conference

Three dissertations, written by Cheong Ka Ho, Ao Chan Kit and Ding Bolun, students of Master of Science in Sports and Physical Education, were selected into the 9<sup>th</sup> Asian South-Pacific Association of Sport Psychology (ASPASP) International Conference. Our students were invited to give oral presentations as the first author and have an exchange of views with experts and scholars of international sports psychology. All the accepted papers would be published in the *Lecture Notes in Bioengineering* by Springer, an internationally renowned publisher, and also submitted to Scopus and Inspec for indexing.

## IT Students Won Prizes in the “6<sup>th</sup> Huawei ICT Competition”

The 6<sup>th</sup> Huawei ICT Competition Global Final was held in Shenzhen by Huawei. The MPU student team, which consisted of Wen Yu Qiang, student of Doctor of Philosophy in Computer Applied Technology; Yao Yu, student of Master of Science in Big Data and Internet of Things; and Zhang Boliang, student of Bachelor of Science in Computing, participated in the competition. Firstly, they won the First Prize in the Network Track Category in Macao Regional Competition, and then competed in the Asia Pacific region representing Macao, eventually progressing to the Global Final. After an intense competition with 150,000 participants across the world, our Team won the Second Prize in the “Practice Competition – Network Track” Category in the Global Final. They have honoured Macao by achieving the highest award won by Macao thus far. Besides, another MPU team, comprising Li Zongni, student of Doctor of Philosophy in Computer Applied Technology; Lyu Mingmei, student of Master of Science in Big Data and Internet of Things; and Sha Jun, student of Bachelor of Science in Computing, won the Third Prize in the Cloud Track in the preliminary round in Macao.

## 生物醫學技術（藥劑技術）課程學生 榮獲國際比賽獎項

由國家教育部等部門和江西省人民政府聯合舉辦的第七屆中國國際“互聯網+”大學生創新創業大賽總決賽於南昌大學舉行，生物醫學學士學位課程（藥劑技術）學生康聞青清、工商管理學士學位課程（市場專業）學生孫琦然組成的學生隊伍榮獲高教主賽道銀獎。本屆大賽共有來自121個國家和地區的4,347所院校、228萬多個項目、956萬多人次報名參賽，澳門理工大學的隊伍以名為“澳理方功能性飲品”的參賽項目，成功脫穎而出獲得獎項。

## Student of Biomedical Technology (Pharmacy Technology) Won in the International “Internet+” Competition

Jointly sponsored by the Ministry of Education of China, government agencies and Jiangxi Provincial People's Government, the 7<sup>th</sup> China International College Students' "Internet+" Innovation and Entrepreneurship Competition was held in Nanchang University. Kang Wenqingqing, student of Bachelor of Science in Biomedical Technology (Pharmacy Technology) and Sun Qiran, student of Bachelor of Business Administration in Marketing, teamed up to represent MPU. Our students won the Silver Prize in the main track of higher education. This Competition attracted a total of 9.56 million participants from 4,347 institutions in 121 countries and regions, with more than 2.28 million projects registered. The MPU Team entered the finals with the project named "Macao Tech Formula of Functional Drink", and successfully won the prize.

## 學生榮譽 Student Achievements

**300+** 人次獲獎  
Winners

學生在多項世界性及地區性賽事中表現優勝，取得驕人成績，榮獲世界冠軍。本學年，學生以參加全國及地區比賽為主，盡展所長，為澳門和大學爭光。

MPU students have delivered dazzling performances and achieved remarkable results in a number of international and regional competitions, and some of them have won championships in international competitions. In this academic year, our students mainly participated in national and regional competitions where they gave full play to their strengths and won glory for Macao and MPU.

比賽項目及獎項 Competition and Award	獲獎隊伍/學生 Winning Team/Student
第五屆世界中葡翻譯大賽冠軍 Champion in the 5 <sup>th</sup> World Chinese-Portuguese Translation Competition	王婷、李雨萌、肖穎 Wang Ting, Li Yumeng, Xiao Ying
華為第六屆全球ICT大賽 The 6 <sup>th</sup> Huawei ICT Competition (2021-2022)	溫宇強、姚宇、張博亮 Wen Yu Qiang, Yao Yu, Zhang Boliang
• 全球總決賽實踐賽—網絡賽道二等獎 Practice Competition-Network Track Second Prize in Global Final	溫宇強、姚宇、張博亮 Wen Yu Qiang, Yao Yu, Zhang Boliang
• 澳門站網絡賽道一等獎 Network Track First Prize in Macao Region	李宗妮、呂明媚、沙俊 Li Zongni, Lyu Mingmei, Sha Jun
• 澳門站雲賽道三等獎 Cloud Track Third Prize in Macao Region	

2022 FA 國際前沿創新藝術設計大賽銅獎 Bronze Prize in the 2022 FA International Frontier Innovation Design Competition	徐礎聞 Xu Chuwen
第七屆包豪斯獎國際設計大賽 The 7 <sup>th</sup> Bauhaus Award International Design Competition	
• 大學組優秀獎 Merit Award in College Category	徐礎聞、梁泳彤、施珮儀、李嘉欣 Xu Chuwen, Leong Weng Tong, Si Pui I, Lei Ka lan
• 大學組數字媒體類入圍獎 Shortlist Award of Digital Media in College Group	徐礎聞、周嘉琪 Xu Chuwen, Zhou Jiaqi
亞洲學生藝術大賽總決賽2022冠軍 Champion in the Asia Students Art Festival 2022	郝慧穎 Hao Huiying
美國演奏家國際音樂比賽廣東賽區 American Virtuoso International Music Competition (Guangdong Region)	
• 專業組二等獎 Second Prize in Artist Group	陳梁熠 Chen Liangyi
• 專業組三等獎 Third Prize in Artist Group	王藝融 Wang Yirong
葡萄牙語國家駐華使館主辦葡萄牙語徵文比賽冠軍 Champion in the Portuguese Language Essay Contest hosted by The Embassies of Portuguese Speaking Countries in China	陳宛瑩 Chen Wanying
第11屆全國殘疾人運動會暨第八屆特殊奧林匹克運動會 The 11 <sup>th</sup> Paralympic Games and the 8 <sup>th</sup> Special Olympic Games	
• 女子聽障組別全程馬拉松金牌 Gold Medal in Women's Full Marathon Hearing Impaired Category	許朗 Hoi Long
• 女子聽障組別10,000米銀牌 Silver Medal in Women's 10,000-meter Hearing Impaired Category	許朗 Hoi Long
第七屆中國國際“互聯網+”大學生創新創業大賽總決賽銀獎 Silver Prize in the 7 <sup>th</sup> China International College Students' "Internet+" Innovation and Entrepreneurship Competition	康聞青清、孫琦然 Kang Wenqingqing, Sun Qiran
2021泛珠三角+大學生計算機作品賽一等獎 First Prize in the Pan-Pearl River Delta University Student IT Projects Competition 2021	田辰靚、司徒熹、鍾艾寧 Tian Chenliang, Szeto Hei, Chong Ngai Neng
第17屆“挑戰盃”全國大學生課外學術科技作品競賽三等獎 Third Prize in the 17 <sup>th</sup> "Challenge Cup" Extracurricular Academic Science and Technology Works Competition	田辰靚、司徒熹、鍾艾寧 Tian Chenliang, Szeto Hei, Chong Ngai Neng

<p>全國高校商業精英挑戰賽優異獎 Merit Award in the China University Business Elite Challenge</p>	<p>陳奕蕊、樊雅迪、賀詩雨 Chen Yirui, Fan Yadi, He Shiyu</p>
<p>第13屆中國高校美術作品學年展 The 13<sup>th</sup> Art and Design Exhibition of Chinese Universities</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• 優秀作品獎 Merit Award</li> <li>• 大學組優秀作品獎 Merit Award in the College Category</li> </ul>	<p>徐礎聞、王家瑞 Xu Chuwen, Wang Jiarui</p> <p>徐礎聞、周嘉琪 Xu Chuwen, Zhou Jiaqi</p>
<p>第14屆全國運動會男子八百米組別破澳門紀錄 Breaking the Macao Record of Men's 800m Race in the 14<sup>th</sup> National Games of China</p>	<p>勞偉源 Lou Wai Un</p>
<p>大勝達杯·AI築夢鄉村包裝設計大賽最佳包裝設計創意獎 Best Packaging Design Creative Award in the Shengda Cup·AI Packaging Design Competition</p>	<p>李錦鴻 Lei Kam Hong</p>
<p>2022 香港數位藝術設計大賽（春季賽）一等獎 First Prize in the 2022 Hong Kong Digital Art Design Competition (Spring)</p>	<p>徐礎聞、周嘉琪 Xu Chuwen, Zhou Jiaqi</p>
<p>台灣卓越盃國際音樂公開賽2022中國作品組第一名 First Place in Chinese Repertoire Category in the Excellence Music Open Competition (EIMOC) of Taiwan 2022</p>	<p>郝慧穎 Hao Huiying</p>
<p>第七屆珠海市大學生創業大賽暨第二屆珠澳大學生創業大賽銀獎 Silver Award in the 7<sup>th</sup> Zhuhai University Student Entrepreneurship Competition and the 2<sup>nd</sup> Zhuhai-Macao College Students Entrepreneurship Competition</p>	<p>周嘉琪、余卓駿、徐礎聞、苗馨月、孔嘉、嚴怡鈞 Zhou Jiaqi, Yu Zhuojun, Xu Chuwen, Miao Xinyue, Kong Jia, Yan Yijun</p>
<p>2021中澳青年文化盃“一帶一路”中華好故事漢語演講比賽銅獎 Bronze Prize in the China and Macao Youth Culture Cup“Belt and Road”Chinese Story Speech Contest 2021</p>	<p>孫可玉 Sun Keyu</p>
<p>第十屆“贏在廣州”暨粵港澳大灣區大學生創業比賽（港澳區）項目創新獎 Project Innovation Award in the 10<sup>th</sup>“Winning in Guangzhou”cum Greater Bay Area University Students Entrepreneurship Contest (Hong Kong and Macao Region)</p>	<p>周嘉琪、余卓駿、徐礎聞、苗馨月、孔嘉、嚴怡鈞 Zhou Jiaqi, Yu Zhuojun, Xu Chuwen, Miao Xinyue, Kong Jia, Yan Yijun</p>
<p>第七屆澳門—亞太青少年鋼琴公開比賽 The 7<sup>th</sup> Macao – Asia Pacific Youth Piano Competition</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• 青年B組第一名 First Place in Youth Class B Category</li> <li>• 蕭邦作品高級組第一名 First Place in Chopin Senior Class Category</li> </ul>	<p>郝慧穎 Hao Huiying</p> <p>梁羽童 Liang Yutong</p>

---

2021澳門國際馬拉松

2021 Macao International Marathon

- 女子半馬澳門區冠軍 ( 破澳門紀錄 )  
Macao Region Champion in Female Half Marathon (breaking the Macao record)
- 男子半馬澳門區亞軍  
Macao Region First Runner-up in Male Half Marathon

許朗  
Hoi Long  
黃展華  
Wong Chin Wa

---

2021金蓮花盃國際 ( 澳門 ) 大學生設計比賽銀獎

Silver Award in the 2022 Golden Lotus International Design Competition For Students

李錦鴻  
Lei Kam Hong

---

第46屆世界技能大賽 ( 澳門賽區 )

The 46<sup>th</sup> World Skills Competition (Macao Region)

- 商品展示技術第二名  
Second Place in Visual Merchandising
- 商品展示技術第三名  
Third Place in Visual Merchandising

何泳欣  
He Yongxin  
李錦鴻  
Lei Kam Hong

---

2022澳門國際龍舟賽澳門大學生公開組小龍賽季軍

Second Runner-up in the Macao University Student Small Dragon Boat Race (Open Category) in the Macao International Dragon Boat Races 2022

龍舟隊  
Dragon Boat Team

---

2021/2022年度全澳大學生田徑錦標賽

2021/2022 Macao University Students Track and Field Championship

- 男子100米亞軍  
First Runner-up in Men's 100m
- 男子100米季軍  
Second Runner-up in Men's 100m
- 男子200米冠軍  
Champion in Men's 200m
- 男子200米亞軍  
First Runner-up in Men's 200m
- 男子400米冠軍  
Champion in Men's 400m
- 男子400米亞軍  
First Runner-up in Men's 400m
- 男子400米季軍  
Second Runner-up in Men's 400m
- 男子800米冠軍  
Champion in Men's 800m
- 男子800米亞軍  
First Runner-up in Men's 800m
- 男子800米季軍  
Second Runner-up in Men's 800m

林楚祺  
Lam Cho Kei  
李漢榮  
Lei Hon Weng  
鄧楚軒  
Tang Cho Hin  
張相銘  
Cheong Seong Meng  
勞偉源  
Lou Wai Un  
蔡嘉俊  
Choi Ka Chon  
張相銘  
Cheong Seong Meng  
陳暉  
Chen Hui  
黃展華  
Wong Chin Wa  
魏頌軒  
Ngai Chong Hin

---



- 男子1500米冠軍  
Champion in Men's 1,500m
- 男子1500米亞軍  
First Runner-up in Men's 1,500m
- 男子5000米冠軍  
Champion in Men's 5,000m
- 男子4X100米接力冠軍  
Champion in Men's 4x100m
- 男子4X400米接力冠軍  
Champion in Men's 4x400m
- 男子4X400米接力亞軍  
First Runner-up in Men's 4x400m
- 男子跳高亞軍  
First Runner-up in Men's High Jump
- 男子跳遠冠軍  
Champion in Men's Long Jump
- 男子跳遠亞軍  
First Runner-up in Men's Long Jump
- 男子跳遠季軍  
Second Runner-up in Men's Long Jump
- 男子三級跳遠冠軍  
Champion in Men's Triple Jump
- 男子三級跳遠季軍  
Second Runner-up in Men's Triple Jump
- 男子鉛球季軍  
Second Runner-up in Men's Shot Put
- 男子鐵餅亞軍  
First Runner-up in Men's Discus Throw
- 男子標槍冠軍  
Champion in Men's Javelin Throw
- 男子標槍亞軍  
First Runner-up in Men's Javelin Throw
- 男子標槍季軍  
Second Runner-up in Men's Javelin Throw
- 女子跳高冠軍  
Champion in Women's High Jump
- 女子跳高亞軍  
First Runner-up in Women's High Jump
- 女子跳高季軍  
Second Runner-up in Women's High Jump
- 女子跳遠冠軍  
Champion in Women's Long Jump

勞偉源  
Lou Wai Un

黃展華  
Wong Chin Wa

黃展華  
Wong Chin Wa

林楚祺、勞偉源、李漢榮、陳志鴻  
Lam Cho Kei, Lou Wai Un, Lei Hon Weng, Chan Chi Hong

陳暉、黃貯健、馮兆智、鄭珈俊  
Chen Hui, Wong Chu Kin, Fong Sio Chi, Cheng Ka Chon

李俊希、吳文聰、容榮樂、何澤鋒  
Lei Chon Hei, Ng Man Chong, Iong Weng Lok, Ho Chak Fong

林韜  
Lam Tou

何俊琳  
Ho Chon Lam

謝朗健  
Che Long Kin

陳文卓  
Chan Man Cheok

謝朗健  
Che Long Kin

楊智傑  
Ieong Chi Kit

文海逸  
Man Hoi Iat

文海逸  
Man Hoi Iat

文海逸  
Man Hoi Iat

霍俊浩  
Fok Chon Hou

趙羅健  
Chio Lo Kin

莫詠桐  
Mok Weng Tong

葉曼妮  
Ip Man Nei

李詠詩  
Lei Weng Si

曹紫茵  
Chou Chi Ian

<ul style="list-style-type: none"> <li>• 女子鉛球亞軍 First Runner-up in Women's Shot Put</li> <li>• 女子鉛球季軍 Second Runner-up in Women's Shot Put</li> <li>• 女子鐵餅冠軍 Champion in Women's Discus Throw</li> <li>• 女子鐵餅季軍 Second Runner-up in Women's Discus Throw</li> <li>• 女子標槍冠軍 Champion in Women's Javelin Throw</li> <li>• 女子標槍季軍 Second Runner-up in Women's Javelin Throw</li> <li>• 女子4X100米接力亞軍 First Runner-up in Women's 4x100m</li> <li>• 女子4X100米接力季軍 Second Runner-up in Women's 4x100m</li> </ul>	<p>鄧欣彤 Tang Ian Tong</p> <p>譚思朗 Tam Si Long</p> <p>鄧欣彤 Tang Ian Tong</p> <p>吳曉彤 Ng Hio Tong</p> <p>鄧欣彤 Tang Ian Tong</p> <p>黃淑珍 Wong Sok Chan</p> <p>梁雅雯、吳梓甄、郭家敏、何泳嘉 Leung Nga Man, Ng Chi Ian, Kuok Ka Man, Ho Weng Ka</p> <p>梁婉瑩、馮韋棋、盛安琪、林嘉艷 Leong Un Ieng, Fong Wai Kei, Seng On Kei, Lam Ka Im</p>
<p>2021/2022全澳大學生五人足球錦標賽冠軍 Champion in the 2021/2022 Macao University Students Futsal Championship</p>	<p>男子足球隊 Men's Football Team</p>
<p>2021/2022全澳大學生三人籃球錦標賽 2021/2022 Macao University Students 3x3 Basketball Championship</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• 女子組冠軍 Champion in Women's Category</li> <li>• 男子組亞軍 First Runner-up in Men's Category</li> </ul>	<p>女子籃球A隊 Women's Basketball Team A</p> <p>男子籃球A隊 Men's Basketball Team A</p>
<p>2021/2022全澳大學生籃球錦標賽 2021/2022 Macao University Students Basketball Championship</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• 女子組冠軍 Champion in Women's Category</li> <li>• 男子組季軍 Second Runner in Men's Category</li> </ul>	<p>女子籃球隊 Women's Basketball Team</p> <p>男子籃球隊 Men's Basketball Team</p>
<p>2021/2022年度全澳大學生排球錦標賽 2021/2022 Macao University Students Volleyball Championship</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• 男子組亞軍 First Runner-up in Men's Category</li> <li>• 女子組亞軍 First Runner-up in Women's Category</li> </ul>	<p>男子排球隊 Men's Volleyball Team</p> <p>女子排球隊 Women's Volleyball Team</p>
<p>2021/2022全澳大學生手球錦標賽男子組亞軍 First Runner-up in Men's Category in the 2021/2022 Macao University Students Handball Championship</p>	<p>男子手球隊 Men's Handball Team</p>

---

2021/2022年度全澳大學生羽毛球錦標賽女雙冠軍  
Champion in Women's Doubles in the 2021/2022 Macao University Badminton Championship

吳穎嗣、歐綺君  
Ng Weng Chi, Ao I Kuan

---

2021/2022年度全澳大學生乒乓球錦標賽  
2021/2022 Macao University Students Table Tennis Championship

- 男雙亞軍  
First Runner-up in Men's Double
- 男單季軍  
Second Runner-up in Men's Single

林兆璋、梁嘉健  
Lam Siu Cheung, Leong Ka Kin  
歐陽進宇  
Ao leong Chon U

---

2021/2022年度全澳大學生運動錦標賽暨全澳大學生最佳運動員選舉  
2021/2022 Macao University Sports Championship and Best Athletes Election

- 最佳運動員（羽毛球）  
Best Athlete (Badminton)
- 最佳運動員（手球）  
Best Athlete (Handball)
- 最佳運動員（足球）  
Best athlete (Football)
- 最佳運動員（排球）  
Best Athlete (Volleyball)
- 最受歡迎運動員（田徑）  
Most Popular Athlete (Track and Field)
- 最受歡迎運動員（羽毛球）  
Most Popular Athlete (Badminton)
- 最受歡迎隊伍（足球）  
Most Popular Team (Football)
- 最受歡迎隊伍（排球）  
Most Popular Team (Volleyball)

吳穎嗣  
Ng Weng Chi  
霍俊浩  
Fok Chon Hou  
李家謙  
Lei Ka Him  
關嘉傑、何泳嘉  
Kuan Ka Kit, Ho Weng Ka  
曹紫茵  
Chou Chi Ian  
吳穎嗣  
Ng Weng Chi  
足球隊  
Football Team  
排球隊  
Volleyball Team

---

2021中澳青年文化盃澳門好故事演講比賽冠軍  
Champion in the China and Macao Youth Culture Cup "Macao Story Speech Contest" 2021

孫可玉  
Sun Keyu

---

全藝社秋季沙龍2021  
AFA Autumn Salon 2021

- 金獎  
Gold Prize
- 入選獎  
Shortlist Award

陳逸韻  
Chan Yat Wan Melody  
郭芷淇、黃韶衡  
Kuok Chi Kei, Wong Sio Hang

---

第四屆全澳學生手機網站技術技能比賽大專組亞軍  
First Runner-up in Higher Education Category in the 4<sup>th</sup> Macao Students Mobile Web Design Skill Competition

梁文傑  
Leong Man Kit

---

2021 “工行杯” 第一屆澳門大學生金融科技創新大賽三等獎 Third Prize in the 2021 ICBC Fintech Innovation Competition for Macao University Students	張博亮 Zhang Boliang
2022年睿算——會計知識競賽季軍 Third Prize in the 2022 Rui Shuen Accounting Knowledge Competition	陸翔海、郝崧寧、馬良、石赫、張爾禾 Lu Xianghai, Hao Songning, Ma Liang, Shi He, Zhang Erhe
第19屆葡語演講比賽季軍 Second Runner-up in the 19 <sup>th</sup> Portuguese Language Speech Contest	陳宛瑩 Chen Wanying
全澳英文徵文比賽大學組季軍 Third Prize in College Category in the Macao-wide English Essay Competition	潘藝之 Pan Yi Zhi
第六屆“澳門優等聲——校園歌手電視大賽”季軍 Third Prize in the 6 <sup>th</sup> Top Voice of Macao Singing Competition	陳梁熠 Chen Liangyi
第19屆澳門高等院校學生辯論比賽 The 19 <sup>th</sup> Macao Inter-Tertiary Debate Competition	
• 廣州話組季軍 Second Runner-up in Cantonese Group	廣東話辯論隊 Cantonese Debate Team
• 廣州話組準決賽全場最佳辯論員 Best Debater Prize in Cantonese Group Semi-Final	林俊軒 Lam Chon Hin
年宵攤位青年創業比賽銅獎 Bronze Prize in the Youth Entrepreneurship Competition at the Chinese New Year Fair	錢珮茵、李灝軒、黃雪怡、陳芷寧、卓家駿、李兆光、余凱琳、龔樂文 Chin Pui Ian, Lee Ho Hin, Wong Sut I, Chen Chi Neng, Cheok Ka Chon, Lei Io Kuong, U Hoi Lam, Kung Lok Man
第三屆澳門聯校科學展覽數碼藝術品設計比賽設計特優獎 Outstanding Award in the 3 <sup>rd</sup> Macao Joint School Science Exhibition - Digital Art Design Contest	黃嘉彥 Wong Kai In
第二屆澳門高校外交演講比賽優異獎 Merit Award in the 2 <sup>nd</sup> Diplomatic Speech Competition for Macao Higher Education Institutions	李幸哲 Li Xingzhe
“警民互助，小城有情” 中文徵文比賽公開組專上組別優異獎 Merit Award in the Higher Education Category in the “Cooperation between Police and Citizen” Chinese Writing Competition	黎獻文 Lai Hin Man
葡語國家宣傳片創作比賽 Portuguese-Speaking Countries Promotional Video Contest	
• 獲勝獎 Winner Award	陳浩楠、黃倩敏、陸雅詠 Chan Hou Nam, Wong Sin Man, Lok Nga Weng
• 入圍獎 Shortlist Award	李宛諮、劉宇暄、尹伽月、呂佳歆 Li Wanzi, Liu Yuxuan, Yin Jiayue, Lyu Jiaxin
澳門義務工作者協會2021澳門優秀義工獎 The 2021 Macao Excellent Volunteers Award by the Association of Volunteers Social Service Macao	黃樂謙 Vong Lok Him